



SECOND OMAN PHARMACOVIGILANCE SYMPOSIUM AND QUALIFIED PERSON FOR PHARMACOVIGILANCE MEETING

On Wednesday, March 15, 2023, the Sultanate of Oman, represented by the Ministry of Health, hosted the Second Oman Pharmacovigilance Symposium and Qualified Person for Pharmacovigilance meeting. It was organized by the Drug Vigilance and Information Department of the General Directorate of Pharmacy and Drug Control. The symposium was attended by representatives of pharmacovigilance centers and pharmacovigilance experts from several Arab countries, including Saudi Arabia, Kuwait, Iraq, Bahrain, Egypt, Lebanon, Yemen, and Jordan, in addition to speakers and experts from pharmaceutical companies at the Grand Millennium Muscat Hotel/Oman.

The conference aims to exchange experiences and regional developments in drug safety and pharmacovigilance, emphasizing the importance of communication and open exchange of information and opinions about drug safety. Pr. Rita Karam and Dr. Abeer Zeitoun, two representatives from the Lebanese National Pharmacovigilance Program (LNPVP) at the Ministry of Public Health attended this symposium.

Professor Rita Karam, Coordinator of the National Pharmacovigilance Program in Lebanon, participated with a lecture entitled "Management of Adverse Drug Reactions: The Lebanese Experience". Her presentation shed light on the Lebanese National Pharmacovigilance Program (LNPVP) activities and gave an overview of how this program handles adverse drug reactions. The LNPVP efforts were presented through a descriptive analysis that compared the data with neighboring Arab countries. Professor Rita Karam was honored for her outstanding efforts and participation in the symposium.



REPUBLIC OF LEBANON
MINISTRY OF PUBLIC HEALTH





المنتدى العُماني الثاني للتيقظ الدوائي واجتماع مسؤولي السلامة الدوائية العربية

إستضافت سلطنة عُمان ممثلة بوزارة الصحة الأربعة الواقع في الخامس عشر من شهر آذار ٢٠٢٣ المنتدى العُماني الثاني للتيقظ الدوائي واجتماع مسؤولي السلامة الدوائية العربية الذي تنظمه دائرة التيقظ والمعلومات الدوائية بالمديرية العامة للصيدلة والرقابة الدوائية. حضر الندوة ممثلي مراكز التيقظ الدوائي في الدول العربية، وذلك بفندق جراند ميلينيوم مسقط/عمان. يهدف المنتدى إلى تبادل الخبرات والتطورات الإقليمية في مجال التيقظ والسلامة الدوائية و التأكيد على أهمية التواصل والتبادل المفتوح للمعلومات والآراء بكل ما يتعلق بسلامة ومأمونية الدواء.

وحضر الملتقى خبراء في اليقظة الدوائية من عدة دول عربية منها السعودية، الكويت، العراق، البحرين، مصر، لبنان، اليمن، والأردن بالإضافة إلى متحدثين وخبراء من شركات الأدوية. و قد شارك البرنامج الوطني اللبناني لليقظة الدوائية في وزارة الصحة العامة بهذا المنتدى ممثلا بالبروفيسور ريتا كرم و الدكتور عبير زيتون.

شاركت البروفيسور ريتا كرم منسقة البرنامج الوطني لليقظة الدوائية في لبنان بمحاضرة تحت عنوان "إدارة التفاعلات الدوائية: التجربة اللبنانية". حيث قامت بالإضائة على النشاطات التي يقوم بها برنامج اليقظة الدوائية الوطني وأعطت لمحة عن كيفية تعامل هذا البرنامج مع التفاعلات الدوائية. كما عرضت نتائج هذه الجهود عبردراسة و مقارنتها مع البلاد العربية المجاورة. و قد كرمت البروفيسور ريتا كرم بدرع تقديرا لجهودها المتميزة و مشاركتها في المنتدى.



REPUBLIC OF LEBANON
MINISTRY OF PUBLIC HEALTH

